
Korkeakouluissa tapahtuvan opiskelun ja opiskelun tulipalvelujen
yhteistyöryhmä
Aika: 9.10.2014 klo 13.00-16.00

Paikka: Helsingin yliopisto, auditorio VIII (Unioninkatu 34)

Läsnäolijat:

Yhteistyöryhmä: Kati Kettunen (puheenjohtaja), Eva Raudasoja, Tapio Rimpioja, Marko Wilén,
Tuomas Orama, Matti Hartikainen (ACP), Markku Närhi, Teemu Seesto (ACP), Erja Nokkanen,
Ritva Sammalkivi,
Sihteeristö: Pekka Linna (sihteeri), Ossi Raatikainen, Suvi Remes, Totti Tuhkanen
verkostojen koordinaattorit: Esko Ala-Peijari, Henna Koskimäki (ACP)
Asiantuntijat: Juha-Pekka Pihlajakoski (ACP), Päivi Lignell (ACP)

1) Edellisen kokouksen muistio
Edellisen kokouksen muistion hyväksyttiin.

2) Työryhmän järjestäytymisen seuraavat askeleet
Työryhmän ensimmäisen kokouksen jälkeen on käynyt selväksi, että työryhmän täytyy jatkaa
järjestäytymistään.

2.1 Varapuheenjohtaja ja työvaliokunta
Käytiin keskustelua työryhmän varapuheenjohtajasta ja työvaliokunnan nimeämisestä.

Todettiin, että on jo päätetty, että työryhmän varapuheenjohtaja tulee tietohallinnon puolelta.
- Todettiin samalla, että on hyvä, että varapuheenjohtaja tulee AAPA-puolelta
- Päätettiin, että Tuomas Orama valitaan työryhmän varapuheenjohtajaksi
Työvaliokunnan osalta kokous päätti, että työvaliokunta vaihtelee käsiteltävän asian mukaan ja
nimetään aina erikseen kunkin asian osalta.

2.2 Ryhmän kokousmuistioiden käsittely
Ensimmäisestä kokouksesta tehtiin keskustelumuistio ja päätöstiivistelmä.

Kokousmuistioiden käsittelystä päätettiin, että puheenjohtaja ja varapuheenjohtaja hyväksyvät
muistion
Muistioiden laatimisen suhteen päätettiin, että laaditaan jatkossakin laajempi keskustelumuistio
yhteistyöryhmän ja sen taustayhteisöjen käyttöön sekä suppeampi päätösmuistio julkiseen jakeluun

2.3 Ryhmän jäsenyys
Yhteistyöryhmä käsitteli yhteistyöryhmän jäseniksi nimeämättömien mutta sen toimintaan liittyvien
henkilöiden suhdetta yhteistyöryhmään



Yhteistyöryhmä päätti jäseneksi nimeämättöminen henkilöiden osalta seuraavaa:

- Synergian puheenjohtajisto toimii toistaiseksi ryhmän mukana sen jäsenten tavoin
- Verkostojen koordinaattorit kutsutaan toistaiseksi kaikkiin kokouksiin ja näille annetaan tiedon

jakelussa samat roolit kuin yhteistyöryhmän jäsenille
- Työryhmän sihteeristön jäsenet kutsutaan toistaiseksi kaikkiin kokouksiin ja näille annetaan

tiedon jakelussa samat roolit kuin yhteistyöryhmän jäsenille

Yhteistyöryhmä totesi samalla, että kaikki kutsutut arvioivat taustayhteisönsä kanssa, millä tavalla
osallistuminen ryhmän toimintaan on kussakin tilanteessa järkevintä hoitaa.

2.4 Ryhmän sivuston käyttöoikeudet
Yhteistyöryhmälle on luotu sivusto osoitteeseen https://tt.eduuni.fi/sites/kity/KOOTuki.

Yhteistyöryhmä päätti ryhmän eDuuni-sivuston käyttöoikeuksista seuraavaa:

- Sivustolla on jatkossa kirjoitus- ja lukuoikeudet seuraavilla tahoilla
Yhteistyöryhmä
Synergiaryhmän puheenjohtajisto
Sihteeristö
Taustayhteisöjen koordinaattorit

- Sivustolla on jatkossa lukuoikeudet seuraavilla tahoilla:
Oha-forum, ammattikorkeakoulujen opintoasiainpäälliköiden verkosto, Aapa-
verkosto, Fucio-verkosto, Opetushallituksen korkeakoulutiimi sekä Ilmari Hyvönen
(OKM)

- Sivustolla on lisäksi admin-oikeudet Teemu Seestolla ja Pekka Linnalla

Yhteistyöryhmä päätti samalla, että taustayhteisöjen edustajat toimittavat yhteisöjen lukuoikeuteen
oikeutettujen jäsenten yhteistiedot Teemu Seestolle ja vastaavat myös tietojen ylläpitämisestä.

2.5 Yhteistyöryhmän sähköpostilista
Yhteistyöryhmälle on luotu sähköpostilista ytr@postit.csc.fi. Listalle on määritelty seuraavat tilaajat:

- Yhteistyöryhmä
- Synergia-ryhmän puheenjohtajisto
- OPI-sihteeristö
- Taustayhteisöjen koordinaattorit

Yhteistyöryhmän olisi hyvä käyttää sähköpostilistaa mm. sen vuoksi, että listalle lähetetyt viestit
arkistoidaan automaattisesti.

Yhteistyöryhmä päätti, että

- sähköpostilistan vastaanottajalistaan ei ole tarvetta tehdä tässä vaiheessa muutoksia
- sähköpostilistan nimi muutetaan muotoon kootuki@postit.csc.fi



2.6 Työryhmän nimi ja lyhenne

Työryhmästä on käytetty ainakin seuraavia nimiä ja lyhenteitä

- Yhteistyöryhmä (YTR)
- Korkeakoulujen opetuksen ja opiskelun tukipalvelut (KOOTuki)
- Digitalisoituva opiskelu ja opetus (DO2)

Yhteistyöryhmä päätti, että jatkossa työryhmä tunnetaan nimellä Korkeakouluissa tapahtuvan
opiskelun ja opetuksen tukipalvelujen yhteistyöryhmä ja sen lyhenne on KOOTuki.

3) Kansallisten palveluiden ohjausrakenteet
Puheenjohtaja kertasi edellisessä kokouksessa käytyä keskustelua ja ryhmän sihteeri esitteli lyhyesti
tämän jälkeen tehdyn valmistelun ja tuotettuun muistioluonnokseen liittyvän keskustelun.

- Sovittiin, että
o yleisellä tasolla suunta, jota edistetään on edustuksellisten rakenteiden

vahvistaminen
o asiaa edistetään toimintatapojen luomisen kautta

ensi vaiheessa keskustellaan rehtorineuvostojen pääsihteerien kanssa ja
luodaan työnjakoa rehtorineuvostojen ja substanssiverkostojen välille
rehtorineuvostojen pääsihteerit keskustelemaan yhteistyöryhmän kanssa
15.12.

o tuotetaan ensimmäinen seuraava versio kartasta Ossi Raatikaisen ensimmäiseen
kokoukseen laaditun kuvan pohjalta

uudessa versiossa kuvataan tavoitetila
kuvan piirtämiseen osallistuvat ainakin Ossi Raatikainen, Teemu Seesto, Esko
Ala-Peijari, Henna Koskimäki ja Pekka Linna
Tapio Rimpiojalta tiedustellaan ammattikorkeakoulujen
opintoasiainpäälliköiden mahdollista edustajaa valmistelutyöhön

o tuotetaan sovellus tästä mallista suhteessa Opintopolkuun ja Virtaan
tunnistetaan ohjausrakenteista sellaisia henkilöitä, jotka voisivat toimia
yhteyshenkilöinä korkeakoulun eri yhteistyörakenteiden suuntaan

4) Digitalisoituvan opiskelun  ja opetuksen prosessit
Esittely:

- kokouksessa 2.9.2014 tunnistettiin digitalisoituvan opiskelun ja opetuksen prosessit erääksi
yhteistyöryhmän keskeiseksi työalueeksi

- ensimmäiseksi tehtäväksi ryhmälle todettiin opiskelun ja opetuksen prosessien tunnistaminen
- puheenjohtajan ja sihteein valmistelupalaverissa on päädytty siihen, että digitalisoituvan

opiskelun ja opetuksen prosessit ovat 10.11. pidettävän koko päivän seminaarin pääaihe



- prosessien määrittelyyn ja 10.11. pidettävään seminaariin haetaan mukaan myös ulkopuolisia
asiantuntijoita; sihteeri on ollut alustavasti yhteydessä Peda-forumin puheenjohtajaan Matti
Lappalaiseen

Päätökset

- Pohjatyötä tällä alueella on tehty
o Todettiin, että Pekka Linna ja Henna Koskimäki käyvät Tampereen

ammattikorkeakoulussa tutustumassa sikäläiseen tapaan kehittää opetusta ja uusien
välineiden käyttöä opetuksessa ja opiskelussa

o Todettiin, että
OPI-viitearkkitehtuurityössä on tuotettu malli opintohallinnon prosesseista
yhteistyöryhmään
OPI-viitearkkitehtuurityön hyödyntämiseen on mielenkiintoa, mutta työ vaatii
päivittämistä ja viimeisimmän version julkaisemista
OPI-viitearkkitehtuuri esitellään yhteistyöryhmälle työpajassa 10.11.2014
Tämän jälkeen työtä iteroidaan taustayhteisöissä
Tavoitteena on korkeakoulujen opintohallinnon viitarkkitehtuurin
hyväksyminen kokouksessa 15.12.2014

- Käynnistyvän työn tavoitteista
o Todettiin, että

Syvennetään jo tehtyä työtä opetuksen ja oppimisen osalta
Nyt tehtävän työn tavoitteena on tunnistaa äärellinen määrä aliprosesseja
opiskelulle ja opetukselle

Tämän jälkeen määritellään tietojärjestelmien tuottamia palveluita eri
osaprosesseille
Tunnistetaan katvealueet ja päällekkäisyydet ja yhteiset
kehittämispolut
On eri asia mitkä ovat niiden järjestelmien tuotenimet, joilla näitä
palveluita tuotetaan; tätä tasoa ei käsitellä tässä yhteydessä

- Työn etenemistavoista ja mahdollisista kumppaneista
o Todettiin, että

tuodaan yhteen peda-forum ja opetusteknologiakeskukset sekä lisäksi
ammattikorkeakoulujen opetusteknologiakeskukset ja yliopistojen
opetusteknologiakeskukset
Kati Kettunen ja Markku Närhi sparraavat tehtävää työtä

- Tuotettavan kuvauksen roolista
o Todettiin, että

yhteistyöryhmä tuottaa yhteisen raamin, jota tavoitetilassa valtaosa
korkeakouluista omien päätöstensä pohjalta noudattaa
sen joka poikkeaa tästä raamista täytyy sitten vain mäpätä oma
toimintamallinsa vallitsevaan kansalliseen toimintamalliin

5) Työsuunnitelma
Sovittiin, että



- työsuunnitelmaa työstetään eteenpäin;
- työhön osallistuvat sihteerin lisäksi Teemu Seesto, Esko Ala-Peijari, Henna Koskimäki; sekä
- tämän lisäksi tiedustellaan Tapio Rimpiojalta, osallistuuko joku ammattikorkeakoulujen

opintoasiainpäälliköiden näkökulmasta työhön.

6) Muut esille tulevat asiat
Ei muita esille tulevia asioita.

7) Seuraava kokous
Seuraava kokous pidetään 10.11. koko päivän mittaisena kokouksena.

8) Kokouksen päättäminen
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 16.00


